
 
 
 
Hoe effectief is een verbod voor vislood in het visrecht? 
 
Eind oktober heeft SGW alle gemeenten in Nederland gevraagd een verbod voor het gebruik van 
vislood door te voeren. Sportvisserij Nederland heeft hierover bericht dat dat niet via een lokaal 
verbod kan worden geregeld maar Europees.   
 
Waarom dit verzoek van SGW? 

• Al vanaf 1988 (Kamervragen) geven sportvisserijorganisaties aan het vislood probleem snel 
op te zullen lossen. Maar het ene uitstel volgt het ander. Zoals de Green Deal Sportvisserij 
Loodvrij (inzet 30 % reductie loodverlies in drie jaar, effect 20 % toename). Gevolgd door de 
Samenwerkingsovereenkomst zonder enige doelstelling voor reductie van het loodverlies. 

• Een Europees verbod is onzeker en duurt nog jaren. Ook dat moet worden gehandhaafd.  

• Lood is een Zeer Zorgwekkende Stof waarvoor vanaf 2016 geldt; niet gebruiken, vervangen 
en verontreiniging er mee saneren. Dit geldt ook voor uw gemeente (ZZS decentraal).  

• De meervoudige kamer bestuursrecht spreekt in juli 2023 uit dat sportvissers die vislood 
gebruiken en sportvisserijorganisaties die viswedstrijden organiseren zonder een verbod 
voor lood in het wedstrijdreglement, overtreders zijn. En dat het niet melden van 
achtergelaten lood en het niet opruimen daarvan ook overtredingen zijn.  

• Gemeenten zowel in 2020 als in 2021 is gevraagd het vislood probleem aan te pakken. 

• Een WUR onderzoek toont dat vislood schade geeft aan rode lijst soorten zoals de poelslak in 
het water. Mogelijke risico’s van vislood in het aquatische milieu — Research@WUR 

• Er steeds meer organisaties zijn met een lokaal verbod voor vislood, zoals pas Amersfoort.  

• Het verbod voor  vislood in het visrecht door Waterschap Limburg al in 2017 in de Green Deal 
Sportvisserij Loodvrij is ingebracht. 

• In Denemarken is sinds 2005 een verbod voor de verkoop van vislood, in Engeland is een 
verbod voor het vissen met lood onder de 28 gram (vergiftiging vogels). 

 
Wat is het verzoek? 
Gevraagd is om een verbod voor het vissen met lood in het visrecht en de visrechthebbende dit zelf 
te laten handhaven. Voor de gemeente blijft het toezicht op deze handhaving. Met teststaafjes die 
schilders gebruiken om lood in oude verflagen te detecteren, is controle op vislood erg eenvoudig.  
 
Waarom is dit effectief? 

1. Er komt geen lood meer in het water. Er wordt geen bagger meer met lood belast. 
2. Sportvisserijorganisaties hebben honderden BOA’s en controleurs die de vissers en 

visgewichten kennen en nu ook al controleren. 
3. Er wordt geen vislood meer zelf gegoten. Geen verontreiniging door loodrook die kinderen 

en moeders belast, geen illegale afvoer van loodslak Het informele visloodcircuit stopt.  
4. De werk voor gemeenten is beperkt, het verbod invoeren is een eenmalige actie.  
5. In hengelsportwinkels zullen, anders dan nu, visgewichten zonder lood worden verkocht. 
6. Het imago van de sportvisserij als “Caretaker for Nature” verbetert zonder vislood. 

 
Kortom 
Als iedereen een verbod voor het vissen met lood invoert in 2024 en ook Sportvisserij Nederland dit 
uitdraagt en ondersteunt, is er snel een oplossing voor het onnodige verlies van ZZS vislood in 
Nederland en geen enkel versnippering.  Aan Stichting Gezond Water zal het niet liggen. 
 
Wat doet uw gemeente aan voorkomen van deze onnodige ZZS emissie van sportvissers? 

https://research.wur.nl/en/publications/mogelijke-risicos-van-vislood-in-het-aquatische-milieu



